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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 
 
Tid och plats  Tisdagen den 20 maj 2025 kl. 09.00-12.00, KF Sessionssal, 

Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 

  Sebastian Gustavsson (M), biträdande kommunalråd 
  Anna Vallin, (S), biträdande oppositionsråd 
  Simon Elfgren, verksamhetschef funktionsnedsättning 
  Petra Grönhaug, MR-strateg 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
  Lars Runkvist, FUB  
  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

   
  
 
 
Justerare              Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 
   

 
 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C) 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund, utses till justerare tillsammans med 
ordförande. 
 

 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema  
Mötets tema är dialog kring handlingsplanen för funktionshinderpolitiken. Programmet 
för ökad delaktighet för personer med funktionsnedsättning antogs i december. 
Projektgruppen fortsätter arbetet med en handlingsplan utifrån uppdraget från 
kommunfullmäktige. Utgångspunkten för arbetet har varit dialogträffar med kommunala 
råden och medborgardialoger. Därutöver har projektgruppen träffat brukare i kommunen, 
närmare bestämt elever i anpassad skola och brukare inom daglig verksamhet. Lärare i 
anpassad skola har hållit i dialogernas som fokuserat på fritid. Dialogen med brukare 
inom daglig verksamhet har haft samma upplägg, men här har fokus istället legat på 
uppdragen inkluderande fritidsmiljöer, tillgänglighet samt kunskap och bemötande.  
 
 

6. Frågor från organisationerna 
a) Uppdatering önskas kring frågan om kortare stopp i samband med 

arbetsresor (SRF) 
Mikael informerar om att det inte kommer att bli en förändring på denna punkt. 
Det kommer även fortsättningsvis att vara möjligt att göra stopp i samband med 
arbetsresor, men då kommer det att räknas som två resor. Detta beror delvis på 
principen om likabehandling, då andra föräldrar som blir påverkade av att 
förskolor stänger under sommaren, inte blir kompenserade för extra resor.  
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b) Uppdatering önskas även kring frågan om anpassningar av Lassalyckan 
för personer med synnedsättning (SRF) 
Mikael redogör för svar från Hans Andersson, fritidschef. Hans vill göra 
studiebesök och gärna ha fler kontakter med föreningarna. Fritidskontoret tittar på 
följande:  
Taktila ledstråk: Användning av ledstråk med taktila egenskaper, såsom grus 
med kanter eller rep/stång som ledstång, för att underlätta orienteringen. 
Kontraster och markeringar: Placering av tydliga kontraster vid vägskäl, 
bänkar och informationstavlor, samt taktila markeringar i marken vid viktiga 
punkter. 
Informationsmaterial: Utformning av taktila kartor och ljudguider som 
beskriver naturen, orienteringspunkter och områdets historia. 
Samarbete med målgruppen: Involvering av personer med synnedsättning i 
planering och testning av leden för att säkerställa att deras behov tillgodoses. 
Digitala hjälpmedel: Kombinera ovanstående med den digitala tekniken. 
 
Leif önskar redovisning till nästa möte kring vad som har gjorts på Lassalyckan. 
Om det av någon anledning inte går att redovisa, vill Leif bli informerad om det. 
Går det att bjuda in Hans till nästa möte?  
Detta leder in på en diskussion om att det är farligt att tillgänglighetsstråket på 
Lassalyckan korsas av cykelslingor.  

 
c) Varför är Funktionsrätt anonymt inom vår kommun? (FUB) 

Petra håller inte med om att funktionsrätt är anonymt i kommunen. I arbetet med 
Programmet för ökad delaktighet för personer med funktionsnedsättning, har 
alla sektorer varit involverade. Sektorernas representanter i arbetsgruppen har lärt 
sig av varandra och utbytt erfarenheter. Funktionsrätt börjar bli en central fråga i 
Ulricehamns kommun. Det saknas dock en lokal avdelning i Ulricehamn, då den 
närmaste finns i Borås.  
 

d) Varför utser kommunen personer att representera Funktionsrätt i forum 
som civilsamhället utan förankring? (FUB) 
Petra berättar att det finns en struktur för samverkan mellan kommun och 
civilsamhället. Det finns ett samråd som består av representanter från 
paraplyorganisationerna samt kommunalråd. Kristina Wilhelmsson är med som 
representant från Funktionsrätt. I samband med våra stormöten mellan kommun 
och civilsamhället, lämnas alltid information om möjligheten att nominera 
personer till samrådet. FUB får vända sig direkt till Kristina Wilhelmsson gällande 
önskemål om återkoppling till föreningarna. 
 

e) Varför söker inte kommunen oss från organisationer i högre grad? (FUB) 
Gunnar önskar en kontinuitet, tätare dialoger med kommunen gällande den 
dagliga problematiken. Simon berättar att arbetet med samverkan pågår, men att 
han inte har hunnit så långt som han hade hoppats. Simon uppger dock att det 
kommer att bli en annan typ av inkludering i frågor som rör LSS-brukare 
framöver, till exempel inför ny- och ombyggnation av LSS-bostäder.  
 

7. Information från förvaltningen  
• Simon informerar om en pågående översyn av funktionsprogrammet för 

gruppbostäder LSS, där vissa tillgänglighetsfrågor för de enskilda brukarnas 
lägenheter är aktuella. Simon önskar dialog med det kommunala rådet, innan 
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beslut tas i lokal styrgrupp. Simon gör ett utskick av funktionsprogrammet till det 
kommunala rådet. Synpunkter kan lämnas muntligen eller skriftligen till Simon.  
 

• Vid förra mötet med kommunala rådet inkom utbildningserbjudande från HSR 
och SRF. Simon och verksamhet funktionsnedsättning har tackat ja till 
erbjudandet och har lagt in detta i kompetensutvecklingsplanen. Simon kontaktar 
föreningarnas representanter för planering. 
 

• Verksamhet funktionsnedsättning har identifierat ett behov av lägervistelse enligt 
SoL för barn/ungdomar med autism nivå 1. Beslut tas av kommunstyrelsen den 28 
maj. Det kommer att vara en prövoperiod på 1 år och tanken är att man ska 
omdisponera interna resurser, eftersom det är låg beläggning på Lövbacka i 
nuläget. Verksamheten ska byggas utifrån barnens intressen och önskemål. 

 
• Boendet på Karlsättsvägen är nyrenoverat. Det har funnits en dialog med FUB i 

mars angående tillgänglighetsfrågor. Utifrån diskussion om tillgänglighet i köket, 
har man kommit fram till att det behöver göras anpassningar i efterhand. 

 
• Simon redogör för innehållet i Funktionsprogrammet för gruppbostäder LSS. 

Programmet ska revideras när man ser ett behov av översyn utifrån lagkrav, behov 
i verksamhet och arbetsmiljöfaktorer. Det är till exempel helt andra krav på 
brandskydd idag jämfört hur det har sett ut bakåt i tiden. Simon menar att det är 
viktigt att översynen görs i dialog och att dokumentet förankras med det 
kommunala rådet. Man har identifierat vissa områden i programmet, till exempel 
förbättrad tillgänglighet, krav på digital teknik etcetera. Vissa anpassningar ska 
förberedas när behov uppstår och måste vara kostnadseffektiva. Simon skickar ut 
funktionsprogrammet till ledamöter i rådet och önskar synpunkter senast 2025-
09-30. Vägledande frågor: Vad är viktigt i ett LSS-boende utifrån boendes 
perspektiv? Erfarenheter utifrån befintliga boenden? Finns det något som saknas 
eller kan bli tydligare? 

 
• Simon kommer att vara föräldraledig juni-augusti. Victoria Johannesson är 

tillförordad verksamhetschef under Simons ledighet.  
  

8. Information från kommunalråden 
• Mikael informerar om revidering av färdtjänstreglementet och reglementet för 

riksfärdtjänst är på gång. Området utökas till hela Västra Götalandsregionen samt 
Mullsjö, Kungsbacka, Halmstad, Falkenberg, Varberg och Jönköping. Gunnar 
förslår en påminnelsetjänst att ny ansökan om färdtjänsttillstånd behöver göras 
när gamla beslut är på väg att upphöra. 
 

• Budgetarbetet har nyligen inletts. Eftersom invånarantalet i kommunen minskar, 
är utgångsläget inte så bra ur ekonomisk synvinkel  

 

9. Övriga frågor 
Mikael informerar om att nästa möte behöver bokas om till den 11 september kl 10.00. 
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Bilaga 
KRF – Revidering funktionsprogram gruppbostad LSS 2025-05-20 
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